
1 
 

Protokół nr 29 

z obrad dwudziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 20.01.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku – forma zdalna obrad za pośrednictwem aplikacji TEAMS. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:50. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja odbywała się w formie online. Na Sali Centrum Aktywności Seniora obecnych było 

troje radnych oraz osoby z obsługi techniczno-administracyjnej w liczbie dozwolonej 

przepisami prawa w stosunku do kubatury pomieszczenia w związku z obostrzeniami 

związanymi z COVID – 19. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Komendant Państwowej Straży Pożarnej  

w Sępólnie Krajeńskim      - Maciej Suchomski 

5. Komendant Powiatowy Policji 

w Sępólnie Krajeńskim      - Paweł Zawada 

6. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku   - Mateusz Łochowicz 

7. Prezes Zarządu OSP w Więcborku    - Teresa Dropinska 

8. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

9. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

10. Kierownik referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

11. Inspektor ds. Gospodarki nieruchomościami 

UM w Więcborku       - Barbara Szmidt 
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Rozpoczynając obrady XXIX sesji Rady miejskiej w Więcborku Przewodnicząca RM 

poprosiła uczestników o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego, wieloletniego 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku p. Józefa Kujawiaka. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie Budżetu Gminy na 2021 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) Przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, 

c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

9. Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork.  

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku z realizacji planu pracy 

Rady za 2020r. 

11. Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2020. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Więcbork 

udziałów w nieruchomości położonej w miejscowości Witunia. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Suchorączek. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości: Jastrzębiec, 

Młynki, Karolewo (sołectwo Jastrzębiec) 

15. Przyjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie uchwalenia przez Radę 

Miejską w Więcborku uchwały w obronie prawdy, godności i wolności człowieka. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

 

Następnie w punkcie „przedstawienie porządku obrad” Przewodnicząca RM oddała głos 

Burmistrzowi Więcborka, który wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

następujących zmiany: 

 

 wprowadzenie jako punktu 13 - przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego /dot. dofinansowania mobilnego punktu wymazów 

w Sępólnie Krajeńskim/, 

 wprowadzenie jako punktu 14 – przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego / dot. dofinansowania transportu publicznego na 

terenie powiatu sępoleńskiego/, 

 wprowadzenie jako punktu 16 – przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na 

lata 2021-2024. 

 

W związku ze zmianami pozostałe punkty porządku obrad przyjęły numerację dalszą. 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

 

Obecnych 14 radnych  

 

Za przyjęciem glosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z XXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem glosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

28.12.2020r. – zdalne spotkanie samorządowców powiatu sępoleńskiego dotyczące nowego 

transportu publicznego województwa kujawsko-pomorskiego. 

29.12.2020r. – podpisanie umowy z prezesem Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od mieszkańców gminy 

Więcbork /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. Tego samego dnia Burmistrz odbył 

również spotkanie z właścicielami Firmy „Gabi-Bis” w sprawie planów rozwojowych 

przedsiębiorstwa na terenie Runowa Krajeńskiego /miejsce: siedziba Firmy/. 

 

30.12.2020r. – udział w rozmowie konkursowej dotyczącej wyboru dyrektora 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. W wyniku ogłoszonego  

i przeprowadzonego postępowania konkursowego na ww. stanowisko został powołany  

p. Sylwester Trzósło, dotychczas pełniący obowiązki Dyrektora tejże Placówki. Tego samego 

dnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu z Kierownikiem Działu Zasobów Komunalnych 

ZGK w Więcborku p. Jadwiga Szczukowską-Wrzeszcz, podczas którego omówione zostały 

plany inwestycyjne dotyczące administrowanych i zarządzanych budynków oraz sprawy 

bieżące. 

 

31.12.2020r. – podpisanie aktu notarialnego dotyczącego nabycia nieruchomości w Wituni, 

na której w przyszłości ma powstać świetlica wiejska sołectwa Witunia /miejsce: Kancelaria 

Notarialna w Sępólnie Krajeńskim/ 
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11.13.01.2021r. – urlop wypoczynkowy. 

 

12.01.2021r. – udział w ceremonii pogrzebowej wieloletniego Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Więcborku i Dyrektora ZSCKR w Sypniewie p. Józefa Kujawiaka. 

 

13.01.2021r. – wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Mikołajem 

Bogdanowiczem związana z rozpoczynającym się szczepieniem seniorów przeciw COVID-19 

– grupy 80+ i 70+ i zapewnieniem dowozu na szczepienia osobom potrzebującym takiej 

pomocy. W ty dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu, podczas którego dokonał przekazania 

dwóm jednostkom OSP objętych Krajowym Rejestrze Ratownictwa Gaśniczego tj. OSP 

Więcbork i OSP Sypniewo, sprzętu zakupionego z dofinansowania pozyskanego przez Gminę 

Więcbork z Funduszu Sprawiedliwości, którego dysponentem jest Minister Sprawiedliwości.  

Gmina uzyskała dotację w wysokości 40.000,00 zł i dołożyła dodatkowe ponad 10.000,00 zł, 

za co zakupione zostało, między innymi:  9 kompletów wysokiej klasy ubrań specjalnych, 

hełmy bojowe, buty specjalne skórzane i pompę zanurzeniową /miejsce: Remiza OSP w 

Więcborku/. 

 

14-15.01.2021r. – urlop okolicznościowy. 

 

18.01.2021r. - spotkanie dotyczące dowozu mieszkańców z terenu gminy Więcbork na 

szczepienia ochronne przeciw COVI-19, koordynacji działań z tym związanych i przepływu 

informacji pomiędzy jednostkami medycznymi, które będą dokonywały szczepień.  

W spotkaniu wzięli udział przedstawiciele Centrum Medyczne „FAMILIA” i NZOZ 

„PROVITA” oraz  Prezes Zarządu gminnego OSP w Więcborku, Gminny  Koordynator ds. 

szczepień i Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

19.01.2021r. – udział w zdalnym posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

20.01.2021r. – spotkanie z nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie p. Kamilem 

Walenciukiem oraz z współwłaścicielem Firmy „Gabi-Bis” p. Jackiem Jerczyńskim  

w sprawie planowanych inwestycji /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

 Dnia 24 stycznia 2021r. do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynął wniosek o wydanie 

decyzji środowiskowej wraz z kartą informacyjną przedsięwzięcia dotyczący budowy 

obwodnicy Więcborka. W tej chwili kończy się procedura weryfikacji złożonych 

dokumentów. 18 stycznia Gmina Więcbork wystąpiła do zarządu dróg Wojewódzkich  

w Bydgoszczy o uzupełnienie dokumentacji o brakujące elementy. Po uzyskaniu 

uzupełnień i ponownym sprawdzeniu poprawności i kompletności dokumentacji, wydana 

zostanie decyzja o wszczęciu postępowania dotyczącej wydania decyzji środowiskowej. 

Dokumenty zostaną udostępnione stronom zgodnie z prawem po wszczęciu postępowania.  

 Preferowany wariant obwodnicy, jest wariantem możliwie najbardziej wysuniętym na 

zachód. 

 

W tej części obrad Burmistrz Więcborka podziękował w imieniu swoim, swojej mamy, 

siostry i żony za wsparcie i uczestnictwo w ceremonii pogrzebowej swojego Ojca, która 

odbyła się w dniu 14 stycznia 2021r.  
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Ad.6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z XXVIII sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

Art. 13 ustawy z dnia 15 listopad 1984r. o podatku rolnym przyznaje w ust.1 pkt 2 lit. C ulgę 

inwestycyjną z tytułu wydatków poniesionych, między innymi na zakup i zainstalowanie 

urządzeń do wykorzystywania na cele produkcyjne naturalnych źródeł energii (wiatru, 

biogazu, słońca, spadku wód) - jeżeli wydatki te nie zostały sfinansowane w całości lub  

w części z udziałem środków publicznych. Ulga ta stosowana jest po zakończeniu inwestycji  

i polega na odliczeniu od należnego podatku rolnego od gruntów położonych na terenie 

gminy, w której została dokonana inwestycja, 25% udokumentowanych rachunkami 

nakładów inwestycyjnych. Ulga z tytułu tej samej inwestycji nie może być stosowana dłużej 

niż 15 lat. 

Odpowiedź dostępna do wglądu w biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork  

w zakładce „Rada Miejska – Interpelacje i zapytania radnych kadencja 2018-2023”. 

Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Natasza Ksobiak złożyła trzy interpelacje: 

 W imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik zwróciła się o zgłoszenie usunięcia awarii 

lampy stojącej przy placu zabaw na  ulicy targowej, 

 Interpelowała również w sprawie wyrównania poboczy wzdłuż ulicy W. Witosa  

w Wituni. Pomimo częściowego wyrównania i uzupełnienia ubytków tych poboczy 

wcześniej stan nawierzchni nadal wymaga interwencji. W obecnym stanie są duże 

utrudnienia w mijaniu się pojazdów na ww. odcinku drogi. Prosiła o zweryfikowanie 

problemu i rozwiązanie go w sprzyjających warunkach atmosferycznych  

 Radna zwróciła się również w imieniu mieszkańców posesji znajdującej się  

w Runowie Krajeńskim o rozwiązanie kwestii jakości wody. Z przekazanej informacji 

wynika, że stan wody na posesji jest często nieadekwatny do ponoszonych opłat, więc 

mieszkańcy często zwracają się o pomoc, naprawę, czy wyjaśnienie zaistniałej 

sytuacji. Problem ciągnie się od ubiegłego roku, swego czasu otrzymali nawet 

bonifikatę w opłacie z uwagi na stan wody. Rada prosiła o zapoznanie się ZGK z 

problemem i przedstawienie, jakie kroki organizacyjno-techniczne zamierza podjąć 

Zakład w celu wyeliminowania dalszych zgłoszeń mieszkańców. Do tej pory 

wykonywane było płukanie przyłącza, ale w jednej z odpowiedzi skierowanej do 

mieszkańców wskazywano na fakt, że jest to stare przyłącze i być może są tam 

zaśniedziałe rury, co wpływa na jakość wody. Stąd też pytanie, czy w najbliższym 

czasie planowana jest ewentualna wymiana przedmiotowego przyłącza.  

2. Radny Jacek Kabattek pytał, jakie są plany Zarządu Dróg Powiatowych, co do 

inwestycji przebudowy drogi relacji Więcbork-Nowy Dwór. 

3. Radny Marian Chęś w imieniu mieszkańców Więcborka zgłosił problem wadliwie 

działającej sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Złotowskiej i Dworcowej. Prosił  

o możliwie szybką interwencję w sprawie sprawdzenia zgłoszenia. 

4. Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, jak na terenie gminy Więcbork wygląda 

problem bezdomności, i jakie rozwiązania pomocowe przewiduje samorząd w tej 

kwestii. 

 

Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej 

oraz  na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork. 
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Do uczestników obrad online dołączyła radna Beata Lida /obecnych 15 radnych/  

Ad. 8 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2021 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2021r. przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 
 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Wszyscy uczestniczący w dzisiejszej Sesji Rady Miejskiej w Więcborku! 

 

Znajdujemy się obecnie w wyjątkowej sytuacji dotyczącej terminu podejmowania 

uchwały na nowy rok budżetowy. Dotychczas stosowana praktyka powodowała, że uchwała 

budżetowa na następny rok podejmowana była w grudniu. Tym razem jest inaczej. Uchwałę 

budżetową podejmujemy w styczniu. To pokłosie sytuacji epidemicznej oraz stanu zdrowia i 

konieczności hospitalizacji naszej Pani Skarbnik. Podjąłem decyzję, w uzgodnieniu z 

Prezesem Regionalnej Izby Obrachunkowej, że projekt budżetu zostanie przygotowany 

dopiero po powrocie Skarbnika do pracy. Już będąc w domu Pani Skarbnik zaczynała prace 

związane z dokumentem, który dzisiaj zostanie Wysokiej Radzie przedstawiony, poddany pod 

dyskusję a następnie, mam taką nadzieję, że przyjęty przez Wysoką Radę. Za nim jednak 

przystąpię, do przedstawienia tego obfitego dokumentu chciałbym w tym miejscu 

podziękować Pani Alinie Kruk, Skarbnik Gminy Więcbork za jej poczucie odpowiedzialności 

za finanse Gminy Więcbork oraz za jej zaangażowanie – mimo trudności zdrowotnych z 

którymi się cały czas zmaga – podjęła się i przygotowała ten niezmiernie ważny dokument. 

 Wysoka Rado! 

 Szanowni Państwo! 

 Pozwólcie, że przystąpię, do przedstawienia założeń projektu budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2021.  

 Dochody w wysokości   68 488 560,00 zł 

 Wydatki w wysokości  71 888 560,00 zł 

 Deficyt budżetu w wysokości  3 400 000,00 zł 
Należy zaznaczyć, że niespełna 45% deficytu, dokładnie 1 509 469,41 zł ma zostać 

sfinansowane z zaciągniętych kredytów natomiast pozostałe środki to nadwyżka z lat 

ubiegłych w kwocie ponad 700 000,00 zł oraz z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu – mowa tu o środkach otrzymanych przez Gminę Więcbork w 

ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 1 176 232,00 zł. 

Dochody bieżące i wydatki bieżące to kolejny aspekt, który chciałbym poruszyć. Dochody 

bieżące wynoszą 61 079 431,00 zł natomiast wydatki bieżące wynoszą 61 657 453,70 zł, czyli 

wydatki są większe od dochodów o 578 022,70 zł. Szanowni Państwo, gdyby nie 

konsekwentna, rozważna i racjonalna polityka finansowa realizowana przez Gminę Więcbork, 

Wysoka Rada nie mogłaby dzisiaj uchwalić takiego budżetu. Świadoma polityka pozwoliła 

nam na wypracowanie nadwyżek budżetowych w latach poprzednich, którymi możemy 

sfinansować zgodnie z art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych wspomnianą wcześniej 

różnicę. Pamiętać musimy jednak o konieczności bieżącego monitorowania dochodów i 

wydatków oraz zachować dużą dyscyplinę. Wzrost wydatków bieżących to pokłosie m.in.: 

- po raz kolejny wzrostu minimalnego wynagrodzenia (skutek finansowy dla budżetu to 

ponad 180 000,00 zł), 
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- wzrost wynagrodzeń w oświacie, który nie w pełni pokrywa wzrost subwencji oświatowej 

(skutek finansowy to około 300 000,00 zł), 

- wydatki na oświatę w dziale 801 (oświata i wychowanie) i 854 (edukacyjna opieka 

wychowawcza – świetlice szkolne) wynoszą 24 421 775,70 zł, z czego same płace i pochodne 

wynoszą 12 263 370,00 zł natomiast subwencja oświatowa wynosi 11 662 969,00 zł. Oznacza 

to, że ponad 600 000,00 zł do wynagrodzeń w tych dwóch działach pokrywa Gmina z 

dochodów własnych,  

- obowiązek wprowadzenia Pracowniczych Planów Kapitałowych (około 300 000,00 zł), 

- wzrost kosztów ubezpieczenia od odpowiedzialności cywilnej oraz majątku gminnego 

(którego wartość w związku ze zrealizowanymi inwestycjami co roku wzrasta), 

- zakończony okres finansowego wsparcia funkcjonowania Klubu Dziecięcego z projektu 

unijnego. Chciałbym podkreślić, że mimo zmiany wysokości opłaty za uczestnictwo dziecka 

w Klubie, wpływy z tego tytułu pokrywają jedynie 30% wynagrodzenia personelu. Tylko do 

wynagrodzeń personelu Gmina Więcbork dokłada prawie 350 000,00 zł nie licząc kosztów 

utrzymania budynku i pozostałych kosztów. Jednak robimy to z pełną świadomością, chcąc 

dać możliwość rodzicom najmniejszych naszych mieszkańców szybkiego powrotu do pracy a 

ich dzieciom zapewnić profesjonalną opiekę i możliwość szybkiego rozwoju. Jest to nasza 

inwestycja w przyszłość naszych dzieci, naszych mieszkańców. 

Analizując projekt budżetu na 2021 rok należy wskazać niepokojący spadek 

wysokości planowanych wpływów z tytułu udział we wpływach z podatku dochodowego od 

osób fizycznych. Spadek ten wynosi w porównaniu do planu na rok 2020 kwotę 474 688,00 

zł. Rosnące wydatki bieżące, spadek dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym 

powoduje, że chcąc zapewnić możliwość finansowania kolejnych inwestycji musimy bacznie 

przyglądać się realizowanym wydatkom, szukać oszczędności w następnych latach ale 

również podejmujemy działania związane weryfikacją deklaracji podatkowych mieszkańców 

oraz przedsiębiorców. Nie możemy pozwolić na nierówne traktowanie podmiotów, jeżeli 

okazałoby się, że są sytuacje powodujące niesłuszne zmniejszenie należnego podatku. 

Oczywiście, wszelkie decyzje będą podejmowane z poszanowaniem obowiązującego prawa 

jak również szukać będziemy takich rozwiązań, które nie zakłócą funkcjonowania danego 

podmiotu. 

Pozwólcie Państwo, że przejdę do najważniejszego aspektu projektu budżetu na 2021 

rok – jakim są inwestycje. Planujemy realizację inwestycji na poziomie ponad 

10 000 000,00 zł co stanowi ponad 14% wszystkich wydatków. Wskaźnik ten dobitnie 

świadczy, że jest to budżet proinwestycyjny, zakładający realizację wielu zadań aby w ten 

sposób spełniać oczekiwania naszych mieszkańców.  

 Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Jedną z największych inwestycji bieżącego roku będzie przebudowa i rozbudowa Sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku. To kwota ponad 3 600 000,00 zł 

z czego 2 700 000,00 zł stanowi dofinansowanie, które Gmina Więcbork otrzymała w ramach 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Poważna inwestycja, wielkie wyzwanie 

logistyczne bo musimy pamiętać, że prace będą odbywały na terenie szkoły i trzeba je tak 

zorganizować aby zapewnić bezpieczeństwo uczniom uczęszczającym do tej placówki 

oświatowej. Jestem jednak przekonany, że przebudowana sala gimnastyczna spełni 

oczekiwania zarówno dzieci, nauczycieli oraz nas – mieszkańców Gminy Więcbork. W 

naszych placówkach oświatowych planujemy również mniejsze ale równie ważne dla 

użytkowników inwestycje: budowa dodatkowej (ewakuacyjnej) klatki schodowej w 

Przedszkolu w Sypniewie oraz zakup i montaż monitoringu w Szkole Podstawowej nr 2 w 

Więcborku. 

Jak co roku chcemy sukcesywnie poprawiać jakość naszych dróg gminnych, 

zwiększać bezpieczeństwo użytkowników poruszających się nimi zarówno zmotoryzowanych 
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jak również niechronionych użytkowników dróg jakimi są piesi i rowerzyści. Dlatego 

kontynuować będziemy budowę chodnika w Sypniewie, w ten sposób kończąc pewien bardzo 

ważny etap budowy chodników w Sypniewie, zakupimy materiały na dalsze utwardzenie – 

budowę drogi w Runowie Krajeńskim, przebudujemy kolejny odcinek drogi gminnej relacji 

Górowatki – Klarynowo – Borzyszkowo o długości 800 metrów – II etap (w tym przypadku 

będziemy starali się pozyskać dodatkowe finansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych). Planujemy wybudować również kanalizację deszczową w Runowie Krajeńskim (II 

etap) oraz w Sypniewie wraz ze zbiornikiem retencyjnym – rozwiązując w ten sposób 

wieloletni problem z którym mierzyli się regularnie mieszkańcy zamieszkujący okolice 

planowanych inwestycji. Należy podkreślić i podziękować im za dotychczasową cierpliwość i 

wyrozumiałość. Zlecimy również przygotowanie dokumentacji na budowę drogi i sieci 

kanalizacji deszczowej przy ul. Ogrodowej w Wituni. Jednak największą – planowaną przez 

nas inwestycją drogową będzie budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej 

– części ulic Szlaku Bursztynowego, Pomorskiej i Leszka Białego. Wartość tego zadania to 

ponad 3 600 000,00 zł – w projekcie budżetu uwzględniono tylko wkład własny Gminy w 

wysokości 1 652 000,00 zł. O dofinansowanie tej inwestycji złożyliśmy wniosek w ramach 

kolejnego naboru do Rządowego Programu Funduszu Dróg Samorządowych – oczekujemy na 

rozstrzygnięcie naboru przez Prezesa Rady Ministrów. W tym miejscu chciałbym 

przypomnieć, że w tym samym naborze złożyliśmy również wniosek na budowę drogi relacji 

Puszcza – Runowo Krajeńskie gdzie wartości zadania to prawie  2 500 000,00 zł. Jednak 

mając wiedzę dot. ilości złożonych wniosków do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, jak 

również znając ich wartość i środki, które przeznaczone są na nasze województwo, ze 

względów ostrożnościowych przyjęliśmy do projektu tylko jedną z tych inwestycji, ponieważ 

z dużym prawdopodobieństwem możemy spodziewać się, że otrzymamy dofinansowanie na 

jedną z nich. Łącznie na inwestycje drogowe na dzień dzisiejszy planujemy kwotę ponad 

2 650 000,00 zł – nie wliczając w to spodziewanego dofinansowania z FDS. 

 Mówiąc o bezpieczeństwie mieszkańców nie zapominamy o kolejnych inwestycjach 

związanych z budową nowych punktów świetlnych na terenie naszej gminy w tym budowę 

oświetlenia drogowego na ul. Witosa w Wituni.  

 Kolejną ważną decyzją jest zlecenie i przygotowanie dokumentacji projektowych na 

budowę świetlicy wiejskiej w Wituni, przebudowę i rozbudowę świetlic w Pęperzynie i 

Jeleniu oraz dokumentacji związanej z zagospodarowaniem części nabrzeża Jeziora 

Więcborskiego (ścieżka przy jeziorze). Po pozytywnych rozstrzygnięciach konkursowych 

oraz podpisaniu umowy na dofinansowanie planujemy zrealizowanie projektu budowy 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork (Borzyszkowo, Zgniłka, 

Sypniewo, Więcbork). Chcemy również wybudować siłownie zewnętrzne w Jastrzębcu i 

Suchorączku. 

 Planujemy realizację budowy odcinka sieci wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie 

– Zgniłka oraz w ramach działań związanych z ochroną środowiska wybudować sieć 

kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską i Kościuszki w Więcborku. W ten sposób chcemy 

zaspokoić podstawowe potrzeby mieszkańców, którzy już od wielu lat wnioskują  

o możliwość korzystania z kanalizacji i bieżącej wody z sieci wodociągowej. Warto 

wspomnieć, że na kanalizację złożyliśmy wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w 

odpowiedzi na ogłoszony konkurs. Wnioskujemy o kwotę ponad 427 000,00 zł przy 

całkowitej wartości zadania 729 551,00 zł. Inwestycję będziemy realizować w przypadku 

otrzymania zakładanego dofinansowania. Utrzymujemy nadal możliwość dla naszych 

mieszkańców otrzymania dofinansowania z Gminy na budowę studni wierconych oraz do 

wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków, łącznie na te dwa cele przeznaczamy kwotę 

48 000,00 zł. 

 Pani Przewodnicząca! 
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 Wysoka Rado! 

 Wszyscy uczestniczący w dzisiejszej Sesji! 

 Przedstawiony projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 2021 jest bardzo odważny, 

ambitny, nastawiony na inwestycje. Odważny, ponieważ sytuacja gospodarcza spowodowana 

epidemią COVID-19 zwiększa niepewność gospodarczą. Chcemy jednak inwestować aby w 

ten sposób dawać impuls do rozwoju gospodarczego regionu. Ambitny ze względu na ilość 

oraz skalę największych planowanych przedsięwzięć. Jest to budżet trudny do realizacji w 

obecnym czasie ale realny do wykonania. 

 Podkreślić należy, że zaplanowane inwestycje przynoszą korzyści wszystkim grupom 

wiekowym naszej gminy, od najmłodszych do najstarszych oraz wszystkim mieszkańcom 

niezależnie od tego czy są mieszkańcami terenów wiejskich czy mieszkają w mieście. W ten 

sposób realizujemy postulat zrównoważonego rozwoju gminy Więcbork.   

 Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado wnoszę o przyjęcie przedstawionego Państwu 

budżetu na rok 2021”- koniec cytatu. 
 

Następnie Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła wystąpienie Burmistrza Więcborka, 

omawiając projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie budżetu Gminy Więcbork 

na rok 2021 oraz opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy dotyczące 

omawianych w punkcie porządku obrad projektów uchwał. W kilku zdaniach odniosła się 

również do samego projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

Projekt budżetu Gminy Więcbork został przyjęty Zarządzeniem Burmistrza Więcborka dnia 

28 grudnia 2020r. Ostateczny projekt, jaki został przedłożony radnym i będzie poddany 

głosowaniu na sesji zawiera niewielkie zmiany. Podstawy tych zmian zostały szczegółowo 

omówione na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 

poprzedzającym sesję. Natomiast to, co umknęło przy aktualizacji projektu uchwały, dotyczy 

§ 9 uchwały, dotyczący dotacji udzielanych z budżetu Gminy Więcbork dla jednostek 

zaliczanych do sektora finansów publicznych – właściwa kwota to 1.711.947,00 zł różnica 

wynosi 7.300,00 zł i stanowi wysokość pomocy finansowej, jaką Gmina Więcbork w roku 

bieżącym chciałaby udzielić Powiatowi Sępoleńskiemu w związku z potrzebą dalszego 

organizowania i funkcjonowania punktu mobilnego do poboru wymazów drive thru  

w Sępólnie Krajeńskim. Tym samym zmianie ulega załącznik nr 7 do uchwały, który dotyczy 

dochodów i wydatków realizowanych na podstawie porozumień zawieranych pomiędzy 

jednostkami samorządu terytorialnego, a zmiana polegać będzie na dodaniu wiersza  

w rozdziale 75421 §2710 na powyższą kwotę 7.300,00 zł. 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy - Uchwała Nr 1/P/2021 Składu 

Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 stycznia 

2021r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2021 rok. – 

stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu /do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej w Więcborku oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Opinia pozytywna, z uwagami 

Uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały w większości skorygowane w aktualizacji 

projektu uchwały budżetowej przedłożonej radnym. Dwie z uwag dotyczą stricte sytuacji 

finansowej Gminy tj. odnoszą się do wydatków bieżących przewyższających dochody 

bieżące, co będzie wymagało dużej dyscypliny finansowej i bieżącego monitorowania 

realizacji planu finansowego, a także do indywidualnego wskaźnika zadłużenia, wynikającego 

z art. 243 ustawy o finansach publicznych, który nie może przekroczyć dopuszczalnego dla 
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Gminy wskaźnika. Wskaźnik ten w roku 2023 zbliża się do poziomu górnej granicy. Kwestie, 

jakich dotyczą uwagi RIO są Gminie znane i na pewno będą to problemy na bieżąco 

monitorowane. 

b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy – Uchwała Nr 1/WPF/2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 stycznia 

2021r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork - stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu /do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej w Więcborku oraz na stronie BIP Gminy 

Więcbork/, 

Opinia pozytywna, z uwagami 

Opinia ta odnosi się do integralnej części projektu uchwały budżetowej, jaką jest projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. Zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych musi zostać sporządzona na rok budżetowy i trzy następne lata. W 

zakresie dochodów i wydatków w roku 2021 pozycje są zbieżne z projektem uchwały 

budżetowej. W przypadku kolejnych lat planując dochody i wydatki przyjęta została zasada 

ostrożnej wyceny, tak żeby były to budżety realne. Przedsięwzięcia ujęte do roku 2023, są 

inwestycjami dobrze znanymi radnym, ponieważ w tym zakresie nie dokonywano większych 

zmian. Jeżeli chodzi o rok 2024, to w projekcie zaplanowano limity wydatków związanych z 

budową drogi w Wituni, przebudową dwóch świetlic sołeckich: sołectwa Pęperzyn i sołectwa 

Jeleń oraz zagospodarowaniem nabrzeża Jeziora Więcborskiego. Uwagi RIO wyrażone w 

opinii, dotyczyły niepokrycia całkowitego wydatków bieżących dochodami bieżącymi oraz 

powtórzona została uwaga dotycząca wysokości indywidualnego wskaźnika zadłużenia na 

2023 rok. 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy – Uchwała Nr 1/Dpr/2021 

Składu Orzekającego nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 

stycznia 2021r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2021 rok - 

stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu /do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej w Więcborku oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Opinia pozytywna, z uwagą 

Wydatki zaplanowane na 2021 rok przekraczają ogólną kwotę dochodów o 3.400.000,00 zł 

 i muszą zostać wskazane źródła sfinansowania deficytu. Źródła te zostały w projekcie 

uchwały budżetowej wskazane tj. nadwyżka z lat ubiegłych, środki pozostające na koniec 

roku na rachunku bankowym, a wynikające z rozliczenia zadań podlegających szczególnemu 

wykonaniu  (środki pochodzące z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych). Planowane 

jest również w ramach sfinansowania deficytu, zaciągnięcie kredytu w wysokości 

1.509.469,41 zł. Uwaga RIO dotyczyła wysokości indywidualnego wskaźnika zadłużenia na 

rok 2023. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji połączonych RM o projekcie 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

Radny Władysław Rembelski Przewodniczący Komisji Połączonych RM odnosząc się do 

przedstawionej opinii mówił, że trudno radnym podejmować dyskusję o projekcie budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2021, wobec szczegółowego i obszernego przedstawienia tematu 

przez Skarbnik Gminy Więcbork na posiedzeniu połączonych Komisji, jak i Burmistrza 
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Więcborka na sesji. Zgadza się z Burmistrzem, co do tego, że budżet jest bardzo ambitny, z 

wieloma inwestycjami, które zaplanowane są w każdym dziale gospodarki narodowej, 

począwszy od rolnictwa, przez drogi, administrację, oświatę, kulturę oraz sport. Bardzo 

ważne jest to, że 68,4% tych inwestycji będzie finansowanych ze środków zewnętrznych. 

Budżet ten jest trudny, ale w stu procentach realny do wykonania, pomimo trudnego czasu 

pandemii i rosnących cen. Przy bieżącym monitorowaniu i jeżeli otoczenie zewnętrzne 

wykona w stu procentach swoje zobowiązania wobec Gminy Więcbork, budżet na pewno 

zostanie zrealizowany. Radny zwrócił uwagę na nadwyżkę operacyjną, gdyż na rok 2021 ta 

czysta nadwyżka operacyjna jest ujemna (nadwyżka wynikająca z różnicy pomiędzy 

dochodami bieżącymi, a wydatkami). Niemniej ustawa o finansach publicznych pozwala na 

doliczenie do dochodów bieżących Jednostki, nadwyżki z lat ubiegłych i w takim układzie 

nadwyżka na rok 2021 jest w sumie dodatnia i upoważnia organ stanowiący do podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia budżetu. Niemniej realizując budżet roku 2021 należy myśleć  

o budżecie na rok 2022 i rozważać nawet cięcia organizacyjne, tak aby zmniejszać wydatki 

bieżące. Będzie to niezwykle problematyczne w obliczu nakładania z mocy prawa na 

jednostki samorządu nowych zadań i gwałtownego wzrostu cen. Kończąc dodał, że wszystkie 

pytania i niejasności zostały przedyskutowane na posiedzeniu Komisji Połączonych RM. 

Opinia Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych - pozytywna 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak powiedział, że zawsze jest za budżetem inwestycyjnym, a ten 

przedstawiony zdecydowanie takim jest i będzie głosował za jego przyjęciem. 

Radny Stanisław Wegner nawiązał do konkretnej inwestycji omówionej w projekcie 

budżetu tj. ścieżki rowerowej wokół Jeziora Więcborskiego pytając z czego będzie wykonana 

jej nawierzchnia. Mieszkańcy preferują różne wykończenia tj. jedni preferują bardziej 

naturalne metody nie ingerujące zbytnio w środowisko, inni skłaniają się ku bardziej 

powszechnie stosowanym rozwiązaniom typu, beton. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze sprecyzowanej 

technologii wykonania zadania. Może też określenie „wokół jeziora” jest nieco na wyrost, 

gdyż dla Gminy najbardziej newralgiczny jest odcinek od tamy do Szkoły Podstawowej Nr 2. 

Ten odcinek jest obecnie w najgorszym stanie. Zgadza się z tym, co powiedział radny gdyż 

sam jako osoba biegająca wie, że ani asfalt, ani beton nie jest najlepszym rozwiązaniem.  

Z kolei osoby korzystające z rolek na pewno preferowałyby asfalt. Przed realizacją zadania na 

pewno ten problem będzie przedmiotem analiz, które pozwolą znaleźć rozsądne rozwiązanie 

satysfakcjonujące większość użytkowników tego terenu. 

Radna Natasza Ksobiak powiedziała, że takim budżetem stawiamy sobie wysoką 

poprzeczkę. Niemniej patrząc na prężne działania Burmistrza Więcborka i Skarbnik Gminy 

Więcbork w roku 2020 wierzy, że budżet ten uda się zrealizować. Oczywiście jest za tym 

budżetem, czemu da wyraz w głosowaniu. 

Przewodnicząca RM zabierając głos stwierdziła, że budżet Gminy Więcbork na rok 2021 

jest wynikiem bardzo wnikliwej analizy oraz wsłuchiwania się w głos zarówno radnych, jak  

i mieszkańców gminy Więcbork. Burmistrz Więcborka, Skarbnik Gminy oraz Zastępca 

Burmistrza Więcborka, pochylają się nad postulatami składanymi przez radnych, jako 

przedstawicieli mieszkańców gminy Więcbork. Wiele z tych zaplanowanych inwestycji, być 
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może nie jest zbyt spektakularnych, ale na pewno oczekiwanych od wielu lat przez 

mieszkańców, a dotyczących np. budowy kanalizacji, czy wodociągów. Radni wsłuchują się 

w problemy i potrzeby mieszkańców zamieszkałych w ich okręgach wyborczych i nie tylko, a 

następnie przekazują te wnioski na ręce Burmistrza i Skarbnik Gminy. Radni wspierają się i 

popierają się w całej rozciągłości. Inwestycje wykonywane są w różnych miejscach na terenie 

gminy, i każdy rozumie, że jedna inwestycja może być w danym roku zrealizowana, a inna 

nie. Jako Rada, która przejęła budżet z dużym zadłużeniem, co roku staje na wysokości 

zadania i udaje jej się ten budżet konstruować i realizować, i jest to budżet proinwestycyjny. 

Jednocześnie spłacany jest ogromny dług i nie zaciągane kolejne zobowiązania. Głosy 

mieszkańców wskazują na to, że obecna Rada jest racjonalna i oprócz tego, że inwestuje nie 

robi kolejnych długów tylko stara się aby było to bardzo racjonalnie i przez Burmistrza i 

Skarbnik realizowane. Uważała, że polityka finansowa prowadzona przez Burmistrza, a 

kontrolowana przez radę poprzez akceptację uchwał, jest bardzo zachowawcza, ale przez to 

bardzo ostrożna. Od wielu lat zgodnie z przyjętym hasłem „lepiej, mądrzej i oszczędniej” 

Rada kieruje gminą i przyczynia się do jej intensywnego rozwoju. Istnieje świadomość 

potrzeb i tego, że jest jeszcze wiele do zrobienia. Były inwestycje, które swego czasu 

wzbudzały spore emocje wśród mieszkańców np. zrealizowana inwestycja budowy molo, 

która dziś stanowi wizytówkę miasta. Radni składają wiele interpelacji, ale rozumieją też, że 

trzeba czekać na ich realizację w sprzyjającym finansowo okolicznościach. W ten sposób 

małymi krokami, bez pośpiechu i z pełną odpowiedzialnością dążą do doskonalenia Małej 

Ojczyzny, jaką jest gmina Więcbork. Budżet na 2021 rok, to nie tylko inwestycje, ale też 

związane z nim niepopularne decyzje, jakie radni musieli podjąć w związku z podwyższeniem 

stawek podatków i opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Niemniej 

podjęcie tych decyzji było konieczne, aby zrealizować budżet zgodnie z przepisami prawa i 

utrzymać płynność finansową gminy. Plany finansowe na 2021r. to również ukłon w stronę 

oświaty gminnej, która stanowi integralną część budżetu Gminy Więcbork. Do oświaty 

Gmina Więcbork dokłada ogromna kwotę około 7.000.000,00 zł, a w tym roku zaplanowano 

również w tym dziale inwestycję mającą na celu polepszenie infrastruktury sportowej, która 

dotyczy konkretnie sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku. 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że Radni na pewno będą na bieżąco weryfikować przebieg 

realizacji budżetu w roku 2021, a Burmistrzowi Więcborka i Skarbnik Gminy Więcbork 

życzyła, aby ten ambitny i mądry plan finansowy został w pełni zrealizowany. 

Przewodnicząca RM zakończyła dyskusję i zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2021.  

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw    - 0 radnych 

Wstrzymało się od glosowania - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Połączonych RM dotyczącej 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
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Opinia Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Więcbork. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw    - 0 radnych 

Wstrzymało się od glosowania - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Po głosowaniu Burmistrz Więcborka podziękował radnym za przyjęcie budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2021. Ze swojej strony oraz Skarbnik Gminy Więcbork i wszystkich 

realizujących, zapewnił, że zrobione zostanie wszystko, żeby wszystkie zaplanowane zadnia i 

inwestycje w pełni zrealizować. Zapewnił również, że budżet i jego przebieg będzie na 

bieżąco analizowany w sferze wydatkowej, tak aby każda złotówka była wydawana 

racjonalnie, a żaden z mieszkańców nie mógł zarzucić niegospodarności.  

 

Po tej części obrad Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

 

Po przerwie obrady wznowiono 

Ad.9 Informacje dotyczące stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 

terenie gminy Więcbork przedstawione zostały przez przedstawicieli: Komendy Powiatowej 

Policji w Sępólnie Krajeńskim, Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim,  

Zarządu Gminnego ochotniczych Straży Pożarnych w Więcborku. 

a) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim insp. Paweł 

Zawada – informacja stanowi Zał. Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w 

biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda pytał, jaki procent przestępczości na terenie gminy Więcbork 

stanowi ten z udziałem osób nieletnich. 

Komendant PP odpowiedział, że w 2020r. odnotowano jedno przestępstwo z urialem osoby 

nieletniej i było to przestępstwo o charakterze kryminalnym. 

Przewodnicząca RM prosiła o mniej statystyczne przedstawienie sytuacji dotyczącej 

bezpieczeństwa na terenie gminy, a bardziej powiedzenie wprost, czy na podstawie zebranych 

informacji można powiedzieć, że gmina jest bezpieczna, lub nie i jaka jest w tym zakresie 

tendencja tj. wzrostowa, czy malejąca. Przewodnicząca prosiła też o odniesienie się do 
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kwestii poruszonej na jednej z Komisji połączonych RM, w której komendant uczestniczył,  

a mianowicie do większej aktywności w sferze patroli pieszych policji na terenie Więcborka. 

Komendant PP powiedział, że Więcbork jest miejscem spokojnym. Jeszcze dwa lat temu 

liczba przestępstw była większa. W bieżącym roku Policja chciałaby skupić się i popracować 

nad przestępczością przeciw mieniu. Konieczność noszenia maseczek w związku z zaistniałą 

sytuacją epidemiczną, znacząco utrudnia identyfikację osób odpowiedzialnych np. za 

kradzieże sklepowe /pomimo monitoringu sklepowego/, a jest to tym trudniejsze jeżeli 

sprawcy są spoza terenu gminy, czy powiatu. W tym zakresie sprawę utrudnia również brak 

monitoringu miejskiego, który mógłby wskazać na środek transportu, jakim sprawca się 

porusza. Ostatnio większe markety powstały również na terenach wiejskich gminy Więcbork: 

Sypniewo, Witunia, gdzie ten monitoring w znacznym stopniu ułatwiłby identyfikację 

sprawcy. Komendant podkreślił, że nie chciałby przerzucać odpowiedzialności za 

bezpieczeństwo gminy na kogokolwiek, ale gdyby pojawiły się możliwości finansowe  

w kolejnych budżetach, to pochylić się nad kwestią objęcia monitoringu większego obszaru. 

Co do pieszych patroli w mieście, to w roku poprzednim pojawiły się pewne trudności, 

również kadrowe. Udało się pozyskać dwóch policjantów, którzy faktycznie pozostawali poza 

służbą, gdyż nie można było ich do końca wyszkolić. Pandemia spowodowała, że policjanci 

nie mając przeszkolenia nie mogli uczestniczyć w normalnych służbach patrolowych, gdyż 

nie nabyli wymaganych umiejętności. W chwili obecnej obsada Posterunku Policji  

w Więcborku jest już pełna, ale ci najmłodsi policjanci, którzy dopiero co złożyli ślubowanie, 

dopiero w najbliższym czasie pojadą na szkolenie. Niemniej ta sugestia radnej jest na uwadze 

i poczyni starania, aby patrole piesze policji pojawiały się na ulicach Więcborka i były 

widoczne.  

Radna Beata Kopta  odniosła się w swojej wypowiedzi do dyskusji, jaka wywiązała się na 

posiedzeniu Komisji połączonych RM w kwestii remontu i przebudowy budynku Posterunku 

Policji w Więcborku. Radna pytała, czy Komendant zagwarantował na rok bieżąc lub kolejne 

lata, jakieś środki na ten cel. 

Komendant PP stwierdził, że kwestie remontowe nie leżą w jego gestii w sensie 

finansowania. Kwestiami finansowymi zajmuje się Wydział Zaopatrzenia i Remontów  

Komendy Wojewódzkiej Policji w Bydgoszczy. Zgłosił taka potrzebę, ale póki co nie ma 

informacji zwrotnej, czy Posterunek w Więcborku został umieszczony w planach 

remontowych, czy też nie. Niewielki remont został przeprowadzony dwa lata temu, ale nie 

była to duża ingerencja, a jedyna kosmetyka polegająca na pomalowaniu ścian.  

Burmistrz Więcborka odniósł się do współpracy Gminy Więcbork z Policją, która według 

niego przebiega bardzo dobrze. W tym też kontekście sprostował, że dodatkowe patrole  

w okresie letnim skierowane z OPP na terenie gminy Więcbork korzystały z zakwaterowania 

dzięki pomocy i uprzejmości Starosty Sępoleńskiego, za co jest mu bardzo wdzięczny.  

W kwestii bezpieczeństwa na pewno stoi przed Gmina wiele wyzwań, choć z rozmów  

z mieszkańcami  wynika, że wzrost poczucia bezpieczeństwa jest zauważalny. Niemniej dla 

Gminy Więcbork zmorą i uciążliwością są niewątpliwie akty wandalizmu i dewastacji 

wspólnego mienia, sfinansowanego z wspólnych środków. Mienie to udostępniane jest 

mieszkańcom i turystom bezpłatnie, a nie zawsze jest to odpowiednio uszanowane i generuje 

kolejne koszty, mowa tu oczywiście o świadomym niszczeniu mienia. W tym aspekcie na 

pewno Gmina będzie chciała podejmować wspólne z policją kroki w celu ograniczenia 

procederu i skutecznej wykrywalności tego typu przestępstw. Skuteczna wykrywalność  

i ukaranie sprawcy będzie najlepszą nauką i elementem prewencji na przyszłość. 
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Komendant PP podziękował za deklarację wspólnego rozwiązania problemu. Gmina 

inwestuje spore środki w infrastrukturę rekreacyjną i w tej mierze właściwym rozwiązaniem 

byłoby to o czym wspomniał powyżej tzn. system monitoringu. Do tego tematu na pewno 

powróci i ze swej strony deklaruje wskazanie miejsc, gdzie system powinien zostać 

zamontowany.  

Przewodnicząca RM podziękowała Komendantowi PP za połączenie z sala obrad oraz 

przedstawiona informację i zamknęła dyskusję. 

b) Kwestie dotyczące bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy Więcbork 

omówił Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej st. bryg. mgr inż. 

Maciej Suchomski oraz Prezes Zarządu OSP w Więcborku p. Teresa Dropinska 

 

Informacje stanowią Załącznik Nr 5 i Załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Burmistrz Więcborka podziękował przedmówcom za dotychczasową współpracę, która 

według niego układa się bardzo dobrze. Wyraził zadowolenie z faktu, że na przestrzeni roku 

2020oraz kilku ostatnich dni udało się doposażyć gminne Jednostki OSP. Będzie miało to na 

pewno bezpośrednie przełożenie na to, że druhowie uczestniczący w akcjach ratowniczo-

gaśniczych, będą mogli czuć się bezpiecznie i prowadzić je w sposób profesjonalny. Życzył, 

aby tych akcji musiało być jak najmniej, ale uspokaja jednocześnie to, że jednostki są bardzo 

dobrze i profesjonalnie wyposażone w razie ich zaistnienia. 

Przewodnicząca RM podziękowała prelegentom za połączenie z salą obrad i przedstawienie 

informacji po czym zamknęła dyskusję przechodząc do realizacji dalszej tematyki porządku 

obrad.  

Ad.10 Sprawozdanie z wykonania planu pracy Rady miejskiej w Więcborku za 2020 rok 

przedstawiła Przewodnicząca RM p. Anna Łańska    

Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 7 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Ad.11 Sprawozdania stałych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku za rok 2020 przedstawili 

Przewodniczący Komisji. 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej – Przewodniczący Komisji p. Jacek Kabattek 

Załącznik Nr 8, 

 Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodnicząca Komisji  

p. Natasza Ksobiak Załącznik Nr 9, 

 Sprawozdanie komisji Połączonych RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

p. Władysław Rembelski Załącznik Nr 10 
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Sprawozdania dostępne do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork. 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Więcbork 

udziałów w nieruchomości położonej w miejscowości Witunia omówiła Inspektor ds. 

Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. 

Gmina Więcbork obecnie jest właścicielem udziału wynoszącego 10/16 w nieruchomości 

gruntowej położonej w Wituni przy ul. Pogodnej oznaczonej numerem geodezyjnym 511. 

Nieruchomość posiada powierzchnię 1,1300 ha (jeden hektar 13 arów) – jest to działka 

niezabudowana, rolna, klasa użytku - RIVb. Udział, który posiada Gmina nabyła w wyniku 

spadku na podstawie postanowienia Sądu Rejonowego w Tucholi. 

Obecnie komornik sądowy przy Sądzie Rejonowym w Tucholi ogłosił termin drugiej 

licytacji, dla brakujących Gminie pozostałych udziałów – stanowiących własność 

współwłaścicieli przedmiotowej nieruchomości – termin licytacji wyznaczono na dzień 

22.02.2021r. Jest zatem możliwość nabycia przez Gminę brakujących udziałów – co 

spowoduje, że Gmina Więcbork stanie się właścicielem całej nieruchomości. Gmina zamierza 

przejąć udziały po drugiej licytacji na podstawie art. 984 Kodeksu postępowania cywilnego. 

Zgodnie z obwieszczeniem o drugiej licytacji pozostałe udziały będzie można nabyć za kwotę 

11.250 zł (trzeba również zaznaczyć, że na podstawie wyceny którą posiadamy – udziały te 

zostały oszacowane przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 22.500 zł). Zatem Gmina ma 

możliwość uregulowania tej kwestii za niższą kwotę. Nie zmienia to faktu konieczności spłaty 

zadłużenia po zmarłym, jednakże umożliwia Gminie samodzielne decydowanie  

o nieruchomości położonej w Wituni.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego, 

dotyczący funkcjonowania punktu pobrań driver thru w Sępólnie Krajeńskim omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 
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Kontynuacja zadania realizowanego już w roku 2020 w zakresie organizacji mobilnego 

punktu pobrań wymazów na obecność wirusa COVID-19 zlokalizowanego w Sępólnie 

Krajeńskim. pomoc w kwocie 7.300,0 zł dotyczy I półrocza 2021r.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego, 

dotyczącej dofinansowania transportu publicznego przedstawiła również Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

Projekt zakłada również kontynuację zadnia realizowanego w roku 2020 w zakresie 

organizacji transportu publicznego na terenie naszej gminy. Planowana kwota dotacji, to 

15.000,00 zł. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2024 przedłożył 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 
 

Ustawa z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków reguluje zasady zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków w tym realizację budowy i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych. Obowiązek uchwalenia przez radę gminy Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych został nałożony na Radę 

Gminy przepisami art. 21 ust. 5 wyżej wymienionej uchwały. W wieloletnim planie rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2024, 

przygotowanym zgodnie z art. 21 ust. 2 przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

sp. z o. o., stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały, zawarto wymagane ustawą elementy 

tj. planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych, przedsięwzięcia racjonalizujące 

zużycie wody oraz wprowadzania ścieków, planowane nakłady i źródła finansowania. 

Zadania ujęte do realizacji w ramach przedłożonego planu pozwolą zaspokoić potrzeby  

i braki w zakresie infrastruktury komunalnej oraz podniosą standard usług świadczonych 

przez przedsiębiorstwo. Realizacja planu stanowi zaspokojenie potrzeb mieszkańców. 

Planowane zadania modernizacyjne mają na celu optymalizację kosztów w zakresie 

zapewnienia ciągłości i odpowiedniej jakości usług. Zgodnie z przedmiotowym planem, 

inwestycje spółki będą finansowane ze środków zewnętrznych z amortyzacji, środków  

z pożyczek i kredytów oraz pozostałych środków własnych. W związku z powyższym 

zasadnym jest podjęcie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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Ad.16-17 Projekty uchwał dotyczące zatwierdzenia planów Odnowy miejscowości 

Suchorączek i Jastrzębiec przedłożył Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Suchorączek, 

 

Plan Odnowy Miejscowości jest jednym z najważniejszych elementów odnowy wsi, jej 

rozwoju oraz poprawy warunków i życia mieszkańców. Sporządzenie i uchwalenie takiego 

dokumentu stanowi niezbędny warunek przy aplikowaniu o środki finansowe w ramach 

„Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020” działania: „Podstawowe usługi 

i odnowa wsi na obszarach wiejskich” Celem działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na 

obszarach wiejskich” jest m.in. wspieranie lokalnego rozwoju na obszarach wiejskich. Aby 

możliwe było złożenie wniosku o środki zewnętrzne konieczne jest umieszczenie w Planie 

danej inwestycji. W tym przypadku chodzi o plan budowy siłowni plenerowej na terenie ww. 

sołectwa.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie zatwierdzenia planu Odnowy Miejscowości: Jastrzębiec, Młynki, Karolewo 

(sołectwo Jastrzębiec). 

 

Ten Plan Odnowy Miejscowości analogicznie do projektu poprzedniej uchwały Sporządzenie 

stanowi niezbędny warunek przy aplikowaniu o środki finansowe w ramach „Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020” działania: „Podstawowe usługi i odnowa 

wsi na obszarach wiejskich” Celem działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na obszarach 

wiejskich” jest m.in. wspieranie lokalnego rozwoju na obszarach wiejskich. Aby możliwe 

było złożenie wniosku o środki zewnętrzne konieczne jest umieszczenie w Planie danej 

inwestycji. Podobnie też, jak w przyjętej powyżej uchwale, w dokumencie umieszczona 

zostaje inwestycja związana z budową siłowni plenerowej na terenie ww. sołectwa.  

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku omówiła Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i petycji p. Natasza Ksobiak. 

 

W dniu 18 grudnia 2020 roku wpłynął do Rady Miejskiej w Więcborku wniosek Pana T. B. 

w sprawie nawiązania przez Radę Miejską w Więcborku kontaktu oraz podpisania umowy 

z ENEA Oświetlenie na wymianę oświetlenia ulicznego w Gminie Więcbork. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia  

8 marca 1990r. o samorządzie gminnym rada gminy jest organem stanowiącym i kontrolnym 

w gminie. Szczegółowy zakres kompetencji tego organu określony jest w art. 18 ww. ustawy. 

Żaden z przepisów prawa nie przyznaje Radzie Miejskiej kompetencji w zakresie 

nawiązywania kontaktu z kontrahentami, a tym bardziej podpisywania umów. Na podstawie 

art. 31 ustawy o samorządzie gminnym to Burmistrz jest organem gminy uprawnionym do 

kierowania bieżącymi sprawami gminy oraz reprezentowania ją na zewnątrz. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
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Ad.19 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie uchwalenia przez Rade 

Miejską w Więcborku uchwały w obronie prawdy, godności i wolności człowieka 

przedstawiła również Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i petycji p. Natasza 

Ksobiak. 

 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku rozpatrzyła ww. Petycje na 

posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2021r. w wyniku weryfikacji postulatu dokonała 

następujących ustaleń i sformułowała opinię dla Rady miejskiej w Więcborku stanowiącą 

uzasadnienie do wywołanego projektu uchwały w przedmiotowej sprawie:  

 

Dnia 20 grudnia 2020 r. wpłynęła do Rady Miejskiej w Więcborku petycja „Tymczasowej 

Rady Stanu Narodu Polskiego Komitetu Konstytucyjnego” reprezentowana przez Panią 

Teresę Gerland (zwanej dalej: „Wnoszącym”) złożoną w interesie publicznym w której treści 

Wnoszący domagał się przyjęcia przez Radę Miejską w Więcborku uchwały w obronie 

prawdy, godności i wolności człowieka zgodnie z treścią zaproponowaną w petycji. Artykuł 

18 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie  ustanawia domniemanie właściwości rady 

gminy we wszystkich sprawach pozostających w zakresie działania gminy, o ile ustawy nie 

stanowią inaczej. Domniemanie właściwości rady gminy obejmuje wszystkie sprawy 

pozostające w zakresie działania gminy poza sprawami, o których mowa wart. 30 ust. 2 i art. 

39 u.s.g. oraz sprawami należącymi „z mocy ustaw szczególnych do właściwości innych 

organów samorządowych lub państwowych albo organizacji społecznych, w szczególności 

związków zawodowych. Poza właściwością uchwałodawczą rady znajdują się sprawy 

ogólnokrajowe, np. ustrój państwa lub jego podział terytorialny. 

Mając na uwadze powyższe wskazać należy, iż kwestie poruszane w petycji nie mieszczą się 

w zakresie kompetencji rady gminy. Prawa i wolności obywateli mieszczą się w katalogu 

praw podstawowych, zagwarantowanych przez naczelny akt prawny tj. Konstytucję 

Rzeczypospolitej Polskiej uchwaloną dnia 2 kwietnia 1997r. (Dz. U. Nr 78, poz. 483). 

Każdemu obywatelowi zapewniona jest ochrona tych praw. Obywatele również mogą 

indywidualnie kierować skargi do Europejskiego Trybunału Praw Człowieka, który orzeka w 

sprawach o łamanie praw obywatelskich i politycznych ustanowionych w Europejskiej 

konwencji o ochronie praw człowieka i podstawowych wolności. Ponadto w szczególnych 

przypadkach, gdy państwo członkowskie nie przestrzega prawodawstwa UE i narusza prawa 

jednostki, Komisja Europejska może również wnieść sprawę przeciwko danemu państwu 

członkowskiemu do Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej. Obrona Praw Człowieka, 

w tym godności i wolności każdej istoty ludzkiej jest niezwykle ważna, dlatego też sposób 

działania i funkcjonowania Gminy Więcbork i jej organów zdeterminowany jest poprzez 

przestrzeganie tych zasad. W obecnej sytuacji nie występują żadne zagrożenia czy nawet 

naruszenia, które wymagały by interwencji organów państwa oraz samorządu. W dalszej 

części petycji padają postulaty oraz sugestie, co do których Rada Miejska w Więcborku nie 

ma wiedzy i odpowiednich instrumentów prawnych aby się do nich ustosunkować w sposób 

oczekiwany przez Wnoszącą. Wiele z nich nawołuje wręcz do naruszania ustalonego  

w Rzeczypospolitej Polskiej porządku prawnego. 

W związku z powyższym, uzasadnione jest podjęcie uchwały o uznaniu wniesionej petycji za 

nie zasługującą na pozytywne rozpatrzenie oraz nieuwzględnienie postulatów zgłoszonych  

w treści ww. petycji. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 
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Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.20 Wolne wnioski i informacje. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka nawiązując do złożonej interpelacji prosił o zgłaszanie 

informacji dotyczących awarii lamp na terenie gminy w momencie zaistnienia faktu 

telefonicznie bezpośrednio do Kierownika Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku 

ponieważ jest to od razu zgłaszane przez specjalną aplikację ENEA. To na pewno znacznie 

skróci czas oczekiwania na naprawę. Lampa wymieniona w interpelacji został już zgłoszona. 

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że w roku 2021 przypada 101 rocznica powrotu 

Więcborka do granic RP. W związku z ograniczeniami i obostrzeniami związanymi  

z pandemią COVID-19 uroczystości z tym związane będą skromniejsze. 24 stycznia o godz. 

10:45 wspólnie z  przedstawicielami Samorządu Gminy Więcbork, zostaną złożone kwiaty  

i znicze pod Pomnikiem „Orła Białego”, następnie o godz. 10:00 odprawiona zostanie msza 

św. w intencji mieszkańców gminy. 

 

Radna Ksobiak powiedziała, że sprawę podniesioną w interpelacji wpierw zgłosiła 

telefonicznie zgodnie z sugestią Burmistrza 24 listopada 2020r. Ponieważ lampa nadal się nie 

pali, zdecydowała o wniesieniu w tej sprawie interpelacji na piśmie. 

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady dwudziestej dziewiątej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                 /-/   mgr Anna Łańska 

 


